
Referat fra kredsårsmødet i kreds 2, torsdag den 7. marts 2024 afholdt i Vildbjerg Sports- og 

Kulturcenter, 18.00-22.30. 

 

1) Indskrivning og udlevering af mandatkort. 

2) Velkomst ved kredsformand, Steffen Toft Jensen. 

3) Knud Pedersen blev valgt som dirigent. 

4) Steffen aflagde beretning med punkterne: tak til kredsbestyrelsen for godt samarbejde, 6 

bestyrelsesmøder er afholdt, populære nyjægerjagter bl.a. på Flyvestation Karup, initiativer 

til medlemshvervning og fastholdelse af medlemmer, buebane i Vorgod og Everfoxanlæg i 

Sunds. Flot tilslutning til Jægeraften i Aulum, debat om udvidelse af jagtiderne for kronhind, 

då og kalve. Steffen kom ind på kommende jagttidsforhandlinger – et punkt Claus Lind 

Christens tog op senere på mødet. Generelt efterlyses mere data – også indsamlet blandt 

jægerne. Blyfri riffeldag med god tilslutning. DJ´s natursyn – se senere i referatet. 

Kredsbestyrelsen glædes over god relation til HB-medlem, Lars Jensen, som fortsætter 4 år 

mere. Linda Nielsen trækker sig fra Viborg Jægerråd (afløses af Lars Henrik Pedersen) og 

som kredsens kasserer. Alle håber på en snarlig afslutning på PFAS-sagen, kredsens stand 

ved Landskuet i Herning var en kæmpe succes, men også omkostningstung og et stort og 

tidskrævende arbejde, tak til koordinatorerne, Steffen ærgrede sig over at DJ af økonomiske 

grunde havde måttet fyre fire medarbejdere, men glædedes over DJ´s styrkede indsats for 

foreningernes arbejde. Steffens beretning blev godkendt med applaus.  

5) På skift fremlagde koordinatorerne deres erfaringer og indsatser i 2023 (se kredsens 

hjemmeside) 

6) Linda gennemgik kredsens økonomi – både regnskabet for 2023 og budgettet 2024. 

Regnskabet viste et årsresultat på -4.843 kr. Egenkapitalen er 86.888 kr. Indtægterne i 2023: 

335.442 kr. Udgifterne: 340.285 kr. 

7) Listen over fagkoordinatorer og repræsentanter til Repræsentantskabsmøde blev godkendt. 

8) Lars Jensen uddelte to hædersbevisninger. Klaus Bo Knudsen fik DJ´s Aktivitetstegn og 

Linda Nielsen fik DJ´s Bronzenål. 

9) DJ´s direktør Karen Friis forelagde DJ´s økonomi, medlemsstatus og anbefalede 

Sparekassen Danmark som bankforbindelse til kredsens foreninger. 

10) Anders Poulsen fra Skive Jagtforening har arbejdet i et udvalg, hvis opgave det har været at 

nyformulere DJ´s natursyn. Han fremlagde tanker, visioner og formuleringer og beskrev 

også hele arbejdsprocessen. Oplægget startede en diskussion, hvor der fra flere sider blev 

markeret en frygt for, at DJ nemt kommer til at gå jagtmodstandernes ærinde ved at 

”overtage” deres agenda og sprogbrug. Både Anders og Claus Lind Christensen forsøgte at 

forklare hele det politiske spil, der ligger bag jagttidsforhandlingerne, herunder EU-

lovgivning, som er svær at arbejde imod. Claus fremlagde en liste over både fugle- og 

dyrearter, som EU og de danske, grønne organisationer vil have mere data på, før de 

accepterer jagt. DCE vil komme til at forestå dette årelange arbejde. 

 

Ref.: 

Troels Romby Larsen, 12.03.24. 


